
My dospelí vidíme zmysel Vianoc v príležitosti 
stretnúť sa s celou rodinou, v možnosti urobiť 
ostatným radosť. Vianočné sviatky nám aspoň 
na chvíľu umožnia zabudnúť na naše problémy  
a každodenné starosti a užívať si pohodu  
a príjemnú atmosféru.
 
Vianoce vždy boli a budú najkrajším obdobím. 
Môžu mať veľa podôb. Jedno však ostáva stále 
rovnaké – či už sú so snehom alebo bez snehu,  
s kopou luxusných darčekov alebo so skrom-
nejšími darčekmi – sú to sviatky pokoja,  
radosti a vzájomnej lásky. A túto skutočnosť 
nič nezmení. Veď predsa Vianoce dokážu  
svojou zvláštne čarovnou mocou vyvolať 
úsmev na každej tvári, či už je detská alebo  
dospelácka.

Dovoľte mi preto, aby som vám všetkým v mene 
obce Limbach ako aj vo svojom poprial šťastné 
sviatky plné lásky, porozumenia, spokojnosti  
a aby úsmev nechýbal na žiadnej tvári.

Do nového roka mi dovoľte popriať vám šťastie, 
pokoj, lásku a pevné zdravie, aby ste do roku 2025 
vykročili šťastnou nohou a plní optimizmu. 

S pozdravom
Branislav Kalman

 váš starosta

Vydáva obec Limbach, ročník XXVIII.

číslo 4Zima 2024

Milí Limbašania,



na funkciu starostu obce Limbach som kandido-
val, lebo som bol presvedčený, že správa obce sa 
dá robiť inak. Teraz, v polovici funkčného obdo-
bia, môžem konštatovať, že v mnohých veciach 
vidieť, že sa správa obce dá robiť slušne, otvorene  
a zodpovedne, i keď to stále nie je to, čo si predsta-
vujem, dúfam, že v nasledujúcich dvoch rokoch 
budú výsledky hmatateľnejšie. Ešte stále sa však 
boríme s minulosťou. Napriek tomu, že nie všetko 
vždy vyjde tak, ako si predstavujeme, musíme sa 
o to aspoň pokúsiť a v tomto duchu už dva roky 
pracujeme a nasledujúce dva roky na tom nič ne-
chcem meniť. Mám svoje zásady, názory a postoje, 
ktoré som schopný zmeniť pod váhou objektív-
nych argumentov. Viem môj názor prehodnotiť, 
akceptovať argumenty a moje kroky upraviť. Bez 
jasných a presvedčivých argumentov názory  
a postoje nemením. 

Zmena v poslaneckom zbore
Po odstúpení pani poslankyne Zuzany Lobíko-
vej sa mandátu poslanca ujal pán Michal Malík. 
Pán Malík bol súčasne Obecným zastupiteľ-
stvom obce Limbach zvolený za predsedu sta-
vebnej komisie. Pánovi poslancovi prajem veľa 
správnych rozhodnutí v prospech našej obce. 
Začiatkom mesiaca november som poveril pána 
Daniela Šteberlu výkonom zástupcu starostu 
obce Limbach. Pánovi Šteberlovi gratulujem  
k novej funkcii a teším sa na spoluprácu.

Rozpočet obce
Na rokovanie obecného zastupiteľstva sme 
predložili ambiciózny návrh rozpočtu na rok 
2025. Zohľadňuje všetky plány, o ktorých sa 

dočítate v tomto mojom príspevku, a množstvo 
ďalších investícií, ktoré naša obec potrebuje, 
aby sa mohla začať rozvíjať, bola bezpečná  
a najmä slúžila svojim občanom. 

Komunálny odpad
O komunálnom odpade a novej službe je sa-
mostatný článok v tomto vydaní noviniek, tak 
nebudem opakovať, čo napísala kolegyňa. Čo 
však chcem uviesť, je, že som hlboko sklamaný, 
že sa projekt váženia zmesového odpadu tento 
rok neuskutočnil. Prvým krokom bolo začipo-
vanie všetkých nádob na komunálny odpad  
v obci, čo sa aj v letných mesiacoch stalo, avšak  
druhým krokom mal byť skúšobný vývoz  
odpadu a jeho váženie v mesiacoch september  
a október s tým, že si v novembri vyhodnotíme 
dáta a rozhodneme sa, či zostaneme pri obje-
movom zbere komunálneho odpadu, alebo od 
januára 2025 sa bude v Limbachu odpad vážiť  
a ľudia si zaplatia len toľko, koľko vyprodukujú. 
Druhý krok sa však neuskutočnil, pretože nám 
v mesiaci október spoločnosť Marius Pedersen 
oznámila, že nemá k dispozícii váhu. Vzhľadom 
na skutočnosť, že tento problém bol komuniko-
vaný až v priebehu októbra, nebolo dosť času na 
výber iného vývozcu odpadu. Budúci rok však 
budeme vývozcu odpadu s jeho vážením obsta-
rávať verejnou súťažou.

Miestne pohostinstvo
Dňa 30. 9. 2024 komisia zriadená Obecným za-
stupiteľstvom obce Limbach vyhodnotila a vybra-
la víťaza obchodno-verejnej súťaže, ako už začína 
byť tradíciou, víťaz odmietol podpísať nájomnú 

zmluvu, takže bol oslovený druhý v poradí, kto-
rý nájomnú zmluvu podpísal. Podľa vyjadrenia  
nájomcu by prevádzku pohostinstva rád otvoril 
na jar, pravdepodobne 1. 4. 2025.

Územný plán obce
V novembri Obecné zastupiteľstvo obce Limbach  
uznesením schválilo Správu o stave územno-plá- 
novacej dokumentácie, čo je prvý krok na obsta- 
ranie nového územného plánu. Medzičasom sme  
dostali súhlasné stanoviská Úradu pre územné 
plánovanie a výstavbu v Bratislave a Bratislavské-
ho samosprávneho kraja. O ďalších krokoch vás 
budem pravidelne informovať, ale chcem uviesť  
a zdôrazniť jednu dôležitú skutočnosť, týkajúcu sa 
všetkých vlastníkov nehnuteľností v našej obci. 
Žiadosti o zmenu funkčného využitia jednotli-
vých území v katastri obce Limbach, ktoré boli 
doručené na obec, boli poslancami obecného za-
stupiteľstva vyhodnotené a žiadosti, s ktorými sa 
poslanci stotožnili, budú zapracované do nového 
návrhu územného plánu obce Limbach. Avšak to 
nie je definitívny verdikt nad žiadosťami alebo 
návrhmi na zmenu funkčného využitia územia. 
Návrh nového územného plánu obce bude ešte 
zverejnený na verejné prerokovanie, kde bude opäť 
možné jeho pripomienkovanie verejnosťou. V tej-
to veci je potrebné si uvedomiť, že postup, resp. 
celý proces spracovania a schvaľovania územné-
ho plánu po novele stavebného zákona je iný.  
V minulosti, keď bolo verejné prerokovanie na  
začiatku procesu spracovania územného plánu, 
tak dnes je skoro na konci, kde obec má posled-
né slovo a sama si zadefinuje, čo na svojom území 
chce mať a ako to bude vyzerať. 

Vážení spoluobčania,

Opustili nás:  
Mgr. Mária Baginová 17. 10. 2024  vo veku 67 rokov
Ing. Tomáš Ferencz  21. 10. 2024  vo veku 62 rokov
Beatrix Múčková  25. 10. 2024  vo veku 67 rokov
Vladimír Hrašna  13. 11. 2024  vo veku 76 rokov
  
Jubilanti:  
Darinka Gschwandtnerová 50 rokov
Anna Brunnerová 70 rokov
Magdaléna Chvílová 70 rokov
František Ježík 70 rokov
Elena Osuská 70 rokov
Anna Sovišová 70 rokov
MUDr. Eva Andrášiová 75 rokov
Ing. Drahomír Hrnčiar 75 rokov
František Kotula 75 rokov
Ing. Ján Mathes 75 rokov
Terézia Vráblicová 75 rokov
Michal Vencel 80 rokov

SPOLOČENSKÁ KRONIKA
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Zatečenie Obecného úradu v Limbachu
V minulom čísle Limbašských noviniek som 
vás informoval o zatečení obecného úradu. Me-
dzičasom sme dali skontrolovať tesnosť strechy 
iskričkovou metódou a výsledok je, že na stre-
che úradu je 69 dier, dokonca na niektorých 
miestach trčia z izolácie klince. Takže nás čaká 
ďalšia neplánovaná investícia. Keď už bude ro-
zobratá strecha úradu, dali sme naceniť aj zhnité 
drevené podhľady, ktoré roky trpeli najmä sú-
stavným zatekaním. Keď už musíme tento prob-
lém vyriešiť, chceme ísť trochu ďalej a popri vý-
mene podhľadu a izolácie strechy ideme žiadať  
o dotáciu na zníženie energetickej náročnosti 
verejných budov. Inými slovami, radi by sme 
popri oprave strechy ju aj tepelne odizolovali  
a osadili fotovoltické panely. 

Reštaurácia Silván  
(bývalá požiarna zbrojnica)
V súčasnosti sa na tento objekt spracováva 
štúdia, s ktorou vás po jej doručení obozná-
mime. Následne bude spracovaná projektová 
dokumentácia a podklady potrebné k žiadosti  
o dotáciu na rekonštrukciu tejto budovy. Svojho 
času sme rozvinuli debatu o budúcom využití 
priestorov bývalej reštaurácie (požiarnej zbroj-
nice), pretože však neprišlo k jednotnému názo-
ru jej využitia, po rekonštrukcii bude slúžiť pre 
potreby obce a jej občanov. Aj pracovný názov 
tohto projektu je „Obecný dom Limbach“.

Výrub stromov na cintoríne
Rokovania s oboma cirkvami, vlastniacimi po-
zemky na miestnom cintoríne, sa blížia k doho-
de, a tým k podpísaniu nájomných zmlúv medzi 
obcou a cirkvami, na základe ktorých bude môcť 
obec prenajímať hrobové miesta. V zimnom  
období chceme pristúpiť aj k orezu a v mnohých 
prípadoch aj výrubu stromov, ktoré sa nachádzajú  
v strede cintorína. Stromy určené na výrub svo-
jím vzrastom predstavujú hrozbu poškodenia 
hrobových miest.

Obecná brigáda
V prvom rade chcem poďakovať všetkým ak-
tívnym obyvateľom našej obce za účasť na 
jesennej brigáde, počas ktorej sme vyčistili  
pozemok pri vinárni, vyčistili a upravili priestor 
okolo školy, zazimovali kvety pri Silváne,  
posadili nové kvety do záhonov k levanduliam, 
vyzbierali odpadky v katastri obce a pod. Sami 
vidíte, že ak spojíme sily, dá sa spraviť kus pro-
spešnej práce. V trende obecných brigád bude-
me určite pokračovať a aj týmto spôsobom si 
vieme našu obec zveľaďovať. Na jarnej brigáde 
ste všetci vítaní. 

Vianočný stromček
Určite ste si všimli, že na kruhovom objazde 
nie je osadený vianočný stromček. Tento rok 

sme pristúpili k ozdobeniu živého stromčeka 
(stromu) za evanjelickým kostolom, ktorý tento 
rok rozsvietil Mikuláš počas Adventných trhov.  
Občianskemu združeniu Líra ďakujem za zor- 
ganizovanie adventných trhov spojených s prí-
chodom Mikuláša do našej obce. 

Nová tribúna
Do začiatku novej futbalovej sezóny bude na 
miestnom futbalovom ihrisku osadená nová 
zastrešená tribúna so separátnym miestom pre 
kameramana zápasov a delegáta. Tribúna bude 
osadená na mieste vstupu na hraciu plochu. Do-
tácia z Bratislavského futbalového zväzu, o kto-
rú obec požiadala, je už schválená. 
 
Prenájom detského ihriska  
a miesta na futbalovom štadióne
Pretože chceme našu obec rozvíjať rôznymi 
smermi a postupne vytvárať podmienky na 
realizáciu rôznych aktivít a rôzne služby, roz-
hodli sme sa vyhlásiť obchodnú verejnú súťaž 
na prenájom priestoru detského ihriska pri no-
vej škôlke a priestoru na hornom futbalovom 
ihrisku za futbalovou bránou smerom k Ulici 
1. mája. Detské ihrisko prenajmeme pod pod-
mienkou udržiavania hracích prvkov v kvalit-
nom stave, prípadne doplnenie o nové hracie 
prvky s možnosťou vybudovania zázemia pre 
občerstvenie na tomto detskom ihrisku, najmä 
pre deti a ich sprievod, ale aj pre širokú verej-
nosť, ale nie bufet alebo krčmu. Na futbalovom 
ihrisku sme rozhodli o ponúknutí priestoru na 
vybudovanie krytej posilňovne a workoutu  
s možnosťou poskytnutia občerstvenia pre cvi-
čiacich, ale i širokú verejnosť. Zároveň platia 
rovnaké podmienky ako pri detskom ihrisku. 
Všetko sa dá ošetriť kvalitnými zmluvami s pod-
mienkou ukončenia nájmu, ak nebude priestor 
slúžiť na účel, na ktorý bol prenajatý. Opísal som 
podmienky nájmu, ako aj možnosti ich kontroly  
a ukončenia z dôvodu, že bola len vyhlásená 
obchodná verejná súťaž a už počúvam, ako to 
nebude fungovať.

Vináreň
V poslednej dobe pri rozhovoroch s ľuďmi sa ani 
jeden nezaobíde bez otázky a čo vináreň? Prečo 
s tým nič nerobíte! Taktiež mi trhá srdce, vždy 
keď idem okolo a vidím ako tá budova chátra  
a doslova sa rozpadá pred očami. Takže uvediem 
pár zásadných faktov. Budova, po limbašsky,  
Vinárne je vo vlastníctve Limbašského vino-
hradníckeho družstva (ďalej len LVD), pozemok 
pod Vinárňou je vo vlastníctve obce Limbach. 
Pred vyše rokom som LVD navrhol riešenie,  
o ktorom som písal v novinkách, tak len stručne, 
že obec sa stane spoluvlastníkom budovy spolu 
s LVD, vkladom obce bude pozemok pod budo-
vou, čo LVD odmietlo. Pri stretnutiach s vede-
ním LVD bolo tvrdené, že majú na tú budovu 

záujemcu, kupujúceho ale potrebujú pozemok 
pod budovou. Je platné uznesenie obecného 
zastupiteľstva, ktorým súhlasí s odpredajom po-
zemku tretej osobe v prípade kúpy budova touto 
osobou. Do dnes žiadosť žiadnej tretej osoby ne-
bola na obec doručená. Tak, že ak má LVD kup-
cu na budovu Vinárne obec, tejto tretej osobe 
pozemok predá, avšak za podmienky zachova-
nia budovy a účelu jej využitia. Ak kupcu nemá 
a obec odpredá pozemok pod budovou LVD, čo 
bude ďalej? Začnú ju rekonštruovať? Prečo to 
nerobia už dnes? Veď si znehodnocujú majetok. 
Na stole bol aj návrh nech tú budovu kúpi obec. 
Na kúpu, by si obec musela zobrať úver. Po za-
dlžení obce, nebudeme mať prostriedky na zá-
chranu tejto budovy a s prostriedkami z dotácií 
kalkulovať nemôžeme, lebo ich dostať môžeme 
ale i nemusíme. 

Otvorenie Inštitútu profesora  
Štefana Kassaya pre rozvoj  
socioekonomických štúdií
Dňa 28. 11. 2024 som bol pozvaný na slávnostné 
otvorenie Inštitútu profesora Štefana Kassaya 
pre rozvoj socioekonomických štúdií. Bolo mi 
veľkou cťou sa na otvorení zúčastniť a ešte raz 
aj touto cestou pánovi profesorovi ďakujem za 
pozvanie a ocenenie mojej práce. 

1. Limbašský ples
Milí Limbašania, obec Limbach organizuje  
25. januára 2025 v priestoroch spoločenskej sály 
v Gaudiu 1. Limbašský ples. Predaj vstupeniek 
bude v podateľni Obecného úradu v Limbachu 
od 2. 1. 2025. 

Zábavná pyrotechnika
Na záver by som rád požiadal všetkých mi-
lovníkov zábavnej pyrotechniky, aby upustili  
od tohto druhu zábavy nielen v blízkosti obydlí, 
ale celkovo. Zver, a je jedno, či je domáca alebo 
divá, tejto ľudskej zábave nerozumie a určite jej 
výbuchy nespôsobujú radosť.

Dotazník
V tomto čísle Limbašských noviniek nájdete 
aj Dotazník k vypracovaniu programu rozvoja 
obce Limbach a Komunitného plánu sociálnych 
služieb obce Limbach 2025 až 2032. Prosím ob-
čanov, aby po jeho vypísaní, nám ho hodili do 
schránky Obecného úradu (hneď vedľa vstup-
ných dverí) alebo Dotazník vyplnili elektronic-
ky na stránke obce Limbach (www.limbach.sk).

Vážení spoluobčania, dovoľte mi na záver 
vám popriať pohodový adventný čas, šťastné  
a veselé Vianoce, bohatého Ježiška a všetko dobré  
v novom roku 2025. 

S úctou
Branislav Kalman, starosta obce
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Obecný úrad Limbach a Jednota dôchodcov Slovenska zorganizovali spomienkové 
stretnutie pri príležitosti výročia ukončenia 1. sv. vojny, ktoré sa konalo 11. 11. 2024  
na cintoríne v Limbachu. Spomienkové stretnutie sme venovali pamiatke všetkých  
veteránov a ich hrdinstvu, ktorí sa postavili zlu, za slobodu národa bojovali so zbraňou 
v ruke. Smutnú históriu nezmeníme, ale mali by sme sa z nej poučiť a hlavne nezabud-
núť. Najväčšou hodnotou je sloboda.

Soňa Kundláková, sociálna komisia

Október je na Slovensku už tra-
dične označovaný ako Mesiac 
úcty k starším.
Po roku sme pri tejto milej prí-
ležitosti opäť privítali našich 
milých seniorov v jedálni ZŠ 
Limbach. 
Tento rok sme posedenie spojili 
aj s gratuláciou našim jubilan-
tom. Tradične nám program 
spestrili šikovné deti našej ško-
ly, za čo im, aj pani učiteľkám, 
ďakujeme. Rady zrelých zastú-
pila svojím prednesom p. Slezáková. Bolo nám do spevu aj do tanca, 
a kto sa zatiaľ na posedení nezúčastnil, má jedinečnú príležitosť tak 
urobiť na Vianočnom posedení.

Úcta k starším znamená viac než len prejavy vďaky – je to aj úsilie 
o zabezpečenie dôstojných podmienok na život starších ľudí. Kaž-
dý z nás môže prispieť k ich lepšiemu životu. Rodina a komunita 
zohrávajú kľúčovú úlohu v predchádzaní osamelosti, zlepšovaní  
psychického zdravia a podpore aktívneho starnutia. Jednoduché 
veci, ako pravidelné návštevy, pomoc s bežnými domácimi práca-
mi alebo zapájanie starších ľudí do spoločenských aktivít, môžu mať 
veľký význam.
Za sociálnu komisiu prajem Limbašanom v zdraví a v pokoji prežitý 
adventný čas, ako aj blížiace sa vianočné sviatky. 

Soňa Kundláková, predsedníčka sociálnej komisie

Deň vojnových veteránov / Deň červených makov

Stretnutie so seniormi,

4 4/2024 – ZIMA



Drahí spoluobčania!
Záver občianskeho roka je neodmysliteľne 
spojený so sviatkami vtelenia Pána a Spa-
siteľa Ježiša Krista. Tento sviatok vychádza  
z nášho kresťanského presvedčenia. 
Veríme, že dobrý Pán Boh neopustil svoje 
stvorenie, ale sa o nás stará. Nenecháva nás 
v opustenosti. V príchode svojho Syna na 
tento svet sa k nám skláňa, aby nám pomo-
hol. Či si to uvedomujeme alebo nie, no bez 
Božej pomoci by sme boli stratení. Potre-
bujeme Božie odpustenie a vedenie v tomto 
tak zložitom svete. Vianočné sviatky sú pre 
nás príležitosťou viac než inokedy si uvedo-
miť Božiu lásku. To nás motivuje, aby sme 
aj my prejavili lásku k ľuďom okolo seba.
No vianočné sviatky slávia aj tí z nás, ktorí 
pochybujú o biblickom posolstve. Vianoce 
sú pre nich vzácne. Vnímajú ich ako dni 
pokoja, rodinnej pohody a vzájomného ob-
darovávania sa. Aj to je možnosť, ako prežiť 
tieto najkrajšie sviatky roka - zostať v rovi-
ny ľudskej, horizontálnej.

My kresťania však pridávame aj vertikálu, 
pohľad hore. 
V Lukášovom evanjeliu nám zaznievajú slová  
anjelov: „Sláva Bohu na výsostiach a na zemi 
pokoj ľuďom dobrej vôle.“ 
Bol to spev rytierstva nebeského, ktoré sa 
zjavilo v noci nad Betlehemom. Mali dôvod 
oslavovať Boha. Veď nebeský Otec splnil 
svoj sľub. Poslal svetu Záchrancu, svojho 
jednorodeného Syna.
Anjeli oslavovali Boha, no zároveň spieva-
li aj o pokoji. Ide o pokoj, ktorý je dôsled-
kom obnoveného vzťahu s Pánom Bohom.  
My všetci sme pozvaní, aby sme prišli do 
Božej blízkosti. Niekto z nás sa vzdialil 
Bohu viac, niekto menej. No všetci potre-
bujeme prísť späť, navrátiť sa k zdroju živo-
ta. Pripomienka narodenia Spasiteľa je pre 
nás novou príležitosťou tak učiniť. 

V jednej vianočnej piesni sa spieva: 
„Pri jasliach stojím pokorne, ó Ježiši, môj život;  
k nohám Ti kladiem ochotne, čo dala Tvoja  
milosť: svoj rozum, srdce dávam Ti, veď nemám 
iné poklady, môj život celý prijmi.“

Prajem vám pokojné a radostné vianočné 
sviatky. A to napriek tomu, že sa môže stať, 
že sa nám nepodarí zmieriť s každým, s kto-
rým by sme sa zmieriť chceli. Ba dokonca 
niekto pohrdne naším z lásky prineseným 
vianočným darčekom. Aj to sa stáva. No 
môžeme vedieť, že Spasiteľ je tu tiež pre 
nás. Boh nám dal dar nesmiernej ceny. 
Vo svojom Synovi nám daroval zmierenie, 
odpustenie hriechov a večné prebývanie  
v lepšom svete, než je tento. To je naša ná-
dej a veľké potešenie. Amen.

     
Róbert Mišových, evanjelický farár

Pri jasliach stojím pokorne

Vianoce štedré na lásku a milosrdenstvo
Pred nami sú Vianoce. Deti sa tešia na 
prázdniny, na darčeky, ale určite aj na dni 
prežité s rodičmi a so svojimi najbližšími. 
Budeme často spievať najkrajšiu kole-
du o tichej a svätej noci, v ktorej sa nám 
v Betleheme narodil Spasiteľ sveta Ježiš 
Kristus. Predsa však si musíme uvedomiť 
aj skutočnú realitu Vianoc: Malý Ježiško 
neprichádza na svet v kráľovskom paláci, 
ale v chudobnej maštaľke, do chudobnej 
rodiny Jozefa a Márie. „Nebolo pre nich 
miesta,“ čítame v evanjeliu. Deviatnik 
o hľadaní prístrešia pre Svätú rodinu je 
krásnym zvykom, aby sme si uvedomili, že 
Pána Ježiša máme prijímať vo svojich blíž-
nych, cez ich potreby a pomáhať im niesť 
ich ťažkosti, choroby a starosti.
24. decembra 2024 pápež František sláv-
nostne otvorí Svätú bránu v Bazilike 

svätého Petra vo Vatikáne, čím sa začne 
Jubilejný rok. Symbol brány vychádza  
z evanjelia, pretože Ježiš Kristus je bránou, 
ktorou vstupujeme do jeho blízkosti, cez 
jeho milosrdenstvo dostávame odpustenie 
hriechov a sme v bezpečí v spoločenstve 
cirkvi.
Zároveň aj naše srdcia nech sú takou otvo-
renou bránou pre Pána Ježiša, ktorý k nám 
prichádza prostredníctvom Eucharistie, 
ale aj cez našich blížnych. Svätý Otec 
František v jednom príhovore povedal, že 
koreňom zabúdania na milosrdenstvo je 
vždy sebaláska. Preto by sme si mali uve-
domiť svoju hriešnosť, svoju pýchu a po-
cítiť potrebu Božieho milosrdenstva. Keď 
zažijeme, aké veľké je Božie milosrdenstvo 
voči nám, aj my o to viac prejavíme lásku  
a pomoc našim bratom a sestrám.

A tiež brána Kostola svätého Teobalda  
v Limbachu bude otvorená pre všetkých, 
ktorí sa chcú stretnúť s naším Spasiteľom:
Na Božie narodenie (25. 12.) bude svätá omša 
presne o polnoci, a potom ráno o 9.00 h.; na 
sviatok svätého Štefana (26. 12.), na nedeľu 
Svätej Nazaretskej rodiny (29. 12.), na Nový 
rok (1. 1.), v nedeľu 5. januára a na Zjavenie 
Pána (6. 1.) budú sväté omše o 9.00 h. Na kon-
ci kalendárneho roka (31. 12.) bude ďakovná 
svätá omša o 15.00 h.
Nech sú tohtoročné Vianoce naozaj štedré, 
veď sme mnohí prijali veľký dar odpustenia 
hriechov vo svätej spovedi. Buďme aj my 
štedrí voči svojim najbližším, najmä otvore-
ným srdcom a svojou láskou.

Roman Stachovič, 
katolícky farár

Evanjelické služby Božie v Limbachu budú počas Vianoc v nasledujúcich časoch:

• 4. adventná nedeľa (22. 12.) o 9.00 h
• na Štedrý večer (24. 12.) o 16.30 h 
• na 1. a 2. sviatok vianočný (25. 12. a 26. 12.) o 9.00 h
• na nedeľu po Vianociach (29. 12.) o 9.00 h

• na záver občianskeho roka (31. 12.) o 16.30 h
• na Nový rok (1. 1.) a na nedeľu po Novom roku (5. 1.) o 9.00 h
• na Zjavenie Krista Pána mudrcom (6. 1.) o 9.00 h
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Počúvať o zážitkoch a skúsenostiach našich kolegýň, ktoré sa zú-
častnili na vzdelávacích mobilitách v Prahe a Nice, bol aj pre nás 
impulzom, ale aj možnosťou vycestovať a priniesť nový pohľad 
na vzdelávanie detí a vlastný sebarozvoj. A ako sa hovorí, lepšie 
je raz vidieť, ako stokrát počuť.

Cieľom kurzu bolo získať nové inšpirácie, ako spojiť detský svet  
s technickým a digitálnym svetom, ktorý nás nezastaviteľne ob-
klopuje. Ako názorne a jednoducho viesť deti k vytýčeným cie-
ľom, ako ich jednoduchými úlohami oboznamovať s prvkami 
programovania a učiť ich kriticky myslieť. Ďalšou ambíciou bolo 
zlepšiť zručnosti učiteľa v oblasti STEM a IKT.
Vzdelávanie prebiehalo workshopmi v anglickom jazyku, v kto-
rých sme sa vžili do rolí detí a prostredníctvom lektoriek získavali 
nové nápady k aplikácii zábavných a vzdelávacích aktivít. Témy 
zahŕňali hranie rolí ako staviteľ mesta - pri budovaní a vytvá-
raní mesta, práca architekta - čítanie z plánov, práca elektrikára 
pri zavádzaní elektrických rozvodov, práca inštalatéra - stavanie 
vodovodných systémov, stavby mostov a viazanie tehál, stabilita 
veží, čistička odpadových vôd, filtre a filtrácia, internet - puto-
vanie dát medzi zariadeniami. Záver vzdelávania bol venovaný 
práci s robotickými hračkami, ktoré je možné využiť na aktivity 
pre rozvoj digitálnych kompetencií, logického myslenia, zákla-
dov programovania a kódovania. Program bol pestrý o to viac, 
že časť výučby sa odohrávala v českých materských školách, kde 
sme mali možnosť sledovať reakcie detí a priebeh výučby. 

Celý program hodnotíme veľmi pozitívne - výber prostredia, via-
cero erudovaných lektoriek, výmena skúseností so zahraničnými 
účastníkmi - učiteľmi projektu z Litvy a zo Slovinska. Celý pro-
jekt sa niesol v príjemnej atmosfére jesennej Prahy. Nezabudnu-
teľné zážitky s kolegyňami a v neposlednom rade utužené vzťahy 
a výborná spolupráca v pracovnom kolektíve.
Budúcnosť detí je aj v našich rukách. To si uvedomuje aj naša 
materská škola v Limbachu, ktorej mobilita Erasmus+ obohacu-
je život školy, podporuje vzdelávanie a odbornú prípravu našich 
pedagogických zamestnancov s cieľom kvalitnejšieho a odbor-
nejšieho pôsobenia na deti. Získané poznatky s radosťou ďalej 
odovzdávame vašim-našim deťom.

Projekt bol financovaný z prostriedkov Európskej únie.
Mgr. Monika Norocká, Nikola Fraňová, Monika Kovačovičová

ERASMUS+ 
A VZDELÁVANIE UČITELIEK 
MATERSKEJ ŠKOLY 
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Vo štvrtok 17. 10. 2024 sme sa naposledy rozlúčili s našou 
drahou kolegyňou, kamarátkou, vynikajúcou učiteľkou,  
bývalou riaditeľkou našej školy, s človekom s veľkým Č - pani 

Máriou Baginovou,  
ktorá nás opustila 12. 10. 2024.

Navždy zostaneš v našich srdciach a spomienkach.

SPOMIENKA

V škole sa nielen učíme, ale spoznávame krásy okolo seba spojené 
hlavne s prírodou. Keďže od posledných správ o činnosti v našej 
školičke ubehol nejaký ten čas, v retrospektíve si môžeme aspoň 
pripomenúť našu činnosť, pokiaľ nám slniečko ešte jasne svietilo 
a spoločnosť nám okrem tepla nerobili kamaráti vetrovka a čižmy.
Jedného takého dňa sme si vyšli do prírody a znenazdajky sme na-
razili na archeológov z Pezinka, ktorí robili výskum na mieste, kde 
je zachovaná časť kamenného domca. Priblížili nám svoju činnosť 
a svoje poznatky spojili s ukážkami a vykopávkami, ktoré našli. 
Cestou späť sme navštívili vysokú lavičku, ktorú vytvoril náš pán 
školník. Ďakujeme. 
V minulosti sme zostali aj pri skúmaní prameňov v piatackom de-
jepise, ktorý sme z nudnej učebnice premenili na veľmi zaujímavé 
potulky históriou.
A, naopak, do prírody sme sa vybrali od 1. až po 9. ročník na Ro-
zálku, kde mala vystúpenie jazdecká polícia. Najviac sa nám uči-
teľom páči prepojenie maličkých s veľkými žiakmi. Naši veľkáči 
ich povodia, ukážu, postarajú sa. Nenadarmo im stále prízvukuje-
me, že sme jedna veľká školská rodina.
V októbri naši deviataci navštívili TalentCentrum v Trnave.  
Doobedie strávili rôznymi aktivitami a vypĺňaním dotazníkov. 
Veríme, že aj tieto výsledky im pomôžu pri výbere správnej 
strednej školy.
Trieda 7. A nezaostávala a zúčastnila sa na programe s názvom 
Bol raz jeden hasič. Okrem zaujímavého rozprávania lektorky  
o hasičoch a hasení si žiaci overili svoje vedomosti v slovnej súťa-
ži, vyskúšali si hasenie vodou a zhotovili si hasičskú prilbu.

Získané vedomosti a zručnosti využijú na hodinách chémie, ale aj 
v praktickom živote.
O tom, že ľudová slovesnosť je odmalička súčasťou nášho života, 
si aj naši najmenší utvrdili na predstavení SĽUKU pod názvom 
Gašparko. Deti pozorne sledovali, zapájali sa do deja a spolupra-
covali. Veľká vďaka všetkým, ktorí pripravili takéto zaujímavé 
predstavenie.
Moderné časy a svet počítačov, médií a celkovo TV si vyskúšali 
naši tretiaci v TV JOJ, kde im pani sprevádzajúca manažérka uká-
zala priestory natáčania relácií a seriálov.
November sa nezačal ničím iným ako exkurziami. Naši žiaci zo 
6. A sa zúčastnili na aktivite Mladý archeológ v Západosloven-
skom múzeu v Trnave. Triedy 5. A, 7. A, 8. A a 9. A vycestovali do 
susedného Rakúska pozrieť si historickú časť nádhernej Viedne, 
navštívili Naturhistorisches Museum a občerstvili sa na vianoč-
ných trhoch.

Čo nás ešte len čaká: 
- exkurzia Tropicarium a Vianočné trhy v Budapešti
- Slovenská filharmónia
- vianočné trhy u nás v škole

Aktivít, ktoré som nespomenula, bolo a bude omnoho viac, 
treba preto navštíviť našu webstránku: 
www.skolalimbach.edupage.org.

Mgr. Jana Kostolanská

... Výlety, výlety a zasa tie výlety ...
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Milí seniori,
Dovoľte mi dnes začať citátom, ktorý ma oslovil z nedávno dočíta-
nej zaujímavej knihy:
„O tomto sú Vianoce. Spoločnosť dobrých priateľov a rodiny. Delenie sa  
o jedlo a lásku pri spoločnom stole. Toto je domov a títo ľudia sú rodina.“ 
Opäť ten čas tak rýchlo ubehol a najkrajšie sviatky roka sú pre-
do dvermi. Zovšadiaľ našu pozornosť lákajú vianočné dekorácie,  
vianočné melódie a všetko žiari svetielkami. Atmosféra Vianoc  
dýcha na nás na každom kroku. Postupne sa otvárajú vianočné trhy  
v našich slovenských mestách a mestečkách. Aj keď sú Vianoce kaž-
dý rok, ich nevšedné čaro prežívame v kruhu rodiny so zatajeným  
dychom a vždy prinesú neopísateľnú atmosféru.
Pospomínajme si však predsa ešte na prekrásne jesenné dni  
a aktivity v našej malej základnej organizácii JDS v Limbachu.
Na stretávky v klube sme nezabudli a „zdravé jadro“ sa schádza-
lo každé dva týždne na spoločných posedeniach. Popri malom 
občerstvení a veselej nálade sme si pripomenuli jubilantov, ktorí  
v tomto období oslávili svoje okrúhle narodeniny. Pekného veku 
sa dožili Olinka Šulovská, Lubomír Dolak, Ľudmila Dolak Prvá, 
Ján Mathes a na Mikuláša narodený Miki Szabo. Posledná v tomto 
roku oslávi svoje jubileum aj Ľudmila Švorcová. Všetkým ešte raz 
srdečne blahoželáme a želáme pevné zdravie, silu a ďalšie roky aj 
v našej spoločnosti.
Najkrajším zážitkom pre zúčastnených bol jesenný výlet do Vyso-
kých Tatier. Vďaka Janke Lackovej, našej členke, sa nám podarilo 
zabezpečiť výborné miesto na ubytovanie v Penzióne Zora Fami-
ly v Tatranskej Lomnici. Zmenou bolo cestovanie vlakom, ktoré 
si cestujúci pochvaľovali. Prekrásne slnečné počasie žičilo pre-
chádzkam, návšteve Štrbského plesa, Hrebienka, Skalnatého plesa, 
Bachledovej doliny, ale aj Belianskej jaskyne či mesta Kežmarok. 
Hneď sme využili ponuku od p. vedúcej penziónu a zarezervovali 
si pobyt na budúci rok v máji. Všetci sme sa zhodli, že naše veľhory 
môžu ponúknuť svoje krásy v každom ročnom období.
Kto chcel a mohol, zúčastnil sa aj na akciách usporiadaných obec-
ným úradom. Vínko a dobré jedlo chutilo na Vínnom pikniku 
vo vinohradoch, v pivniciach počas Dňa otvorených pivníc, na  
Vinobraní v Pezinku. Mesiac október, venovaný úcte k starším, je 
príležitosťou poďakovať sa seniorom aj v našej obci. V priestoroch 
jedálne základnej školy sme sa v hojnom počte zišli limbašskí dô-
chodcovia. Pri tejto príležitosti nás potešili najmladší školáčikovia 
hudobným a recitačným vystúpením. Prítomným sa prihovoril aj 
pán starosta. Popri občerstvení nám na počúvanie zahrali hudob-
níci pesničky na veselú nôtu. 
Obecný úrad Limbach v spolupráci so ZO Jednoty dôchodcov Lim-
bach pozvali obyvateľov Limbachu na spomienkové stretnutie pri 
príležitosti výročia ukončenia 1. sv. vojny na cintorín v Limbachu. 
Dojímavé stretnutie bolo venované pamiatke všetkých veteránov 
a ich hrdinstvu v bojoch počas štyri roky trvajúcej prvej svetovej 

vojny. Vojnové hrôzy zostali tak hlboko vryté do povedomia ľudí, 
že bezprostredne po jej ukončení bol 11. november vyhlásený za 
Deň vojnových veteránov. Vojnoví veteráni prijali červený mak 
ako symbol úcty všetkým obetiam už v roku 1920. Tento symbol 
sa objavil v básni kanadského lekára Johna McCrea „Na flámskych 
poliach“. Červený mak z jeho básne je obrazom preliatej krvi na 
svetových bojiskách a dodnes je symbolom Dňa vojnových veterá-
nov. Položením venca a zapálením sviečok sme si preto spomenuli 
aj na vojakov z našej obce, ktorí padli v týchto bojoch. Dojímavé 
slová zazneli na záver z recitačnej ukážky p. Anny Slezákovej.
JUDr. Peter Korec usporiadal medzinárodné posedenie legiend 
boxu na obecnom úrade. Vyše 30 účastníkov si pospomínalo na 
aktívne roky v tomto športe pri dobrom jedle a poháriku vínka.
V sobotu 30. novembra sme navštívili najjužnejšie mesto Sloven-
ska - mesto Komárno. Adventný poznávací výlet s profesionálnym 
sprievodcom sa začal návštevou Komárňanskej pevnosti, pokra-
čoval obedom (typickou fazuľovou polievkou) a prehliadkou his-
torických a sakrálnych pamiatok mesta, zaujímavého Nádvoria 
Európy, návštevou vianočných trhov. Podvečer si naše srdcia zís-
kalo vystúpenie divadelného súboru v Dome Matice slovenskej. 
Folklórny muzikál pod názvom Helenka zaujal prekrásnymi kos-
týmami, ľudovými pesničkami a obdivuhodnými tanečnými kre-
áciami všetkých účinkujúcich. Aj keď sme dorazili domov neskoro 
večer, zážitky sa stále premietali v mysliach účastníkov zájazdu. 
Obecnému úradu ďakujeme za finančnú podporu na dopravu. 
Všetci sa tešíme aj na ďalšie akcie v Limbachu, ktoré spestria dni 
adventného obdobia, Vianoc a nakoniec aj príchodu nového roka.
No a čo chystáme v budúcom roku? Máme pre všetkých našich 
členov pripravené dve veľké akcie: 
V dňoch 4. 5. – 9. 5. 2025 plánujeme opäť výlet do Vysokých  
Tatier a na jeseň v termíne od 17. 9. do 22. 9. 2025 seniorský po-
byt v Terchovej, v hoteli Bránica. Pozývame vás na relax a oddych  
v krásnom horskom prostredí v turisticky atraktívnej oblasti  
Malej Fatry. Porozmýšľajte už teraz o účasti na týchto zaujímavých 
výletoch.
Priebežne budeme všetkých našich členov informovať aj o po-
nukách zasielaných OO JDS Pezinok. No a zároveň nezabudnite 
sledovať aj ponuky OÚ Limbach.
Všetkým vám želám, milí seniori, pokojné a požehnané vianoč-
né sviatky v kruhu vašich blízkych. Nech sú plné lásky, pohody, 
radosti, porozumenia a srdečnosti. V novom roku 2025 vám že-
lám pevné zdravie a verím, že sa budeme opäť stretávať osobne na 
stretnutiach v klube a na mnohých ďalších pripravovaných podu-
jatiach.

Zuzana Mathesová, tajomníčka ZO JDS Limbach
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V prvú decembrovú sobotu si množstvo 
ľudí a hlavne detí užilo s nami Adventné 
trhy s Mikulášom. Nechýbali tradičné dob-
roty ako kapustnica, punč aj nealko, vínko, 
káva, lokše, perníčky, koláče, pagáče… ani 
krásne, s láskou vytvorené výrobky našich 
spoluobčanov. K sviatočnej nálade prispeli 
talentované deti – flautisti - žiaci Martinky 
Repčákovej a speváci zo školy Greenwill. 
Keďže obec krásne ozdobila živý stromček 
pri pódiu za Ternom, program aj privítanie 
Mikuláša sa prvýkrát uskutočnili tam.
Anjeli s čertom čakali Mikuláša, ktorý tro-
chu pre hmlu zablúdil, ale nakoniec prišiel 
na špeciálnom vozidle, rozsvietil nový obec-
ný stromček a obdaroval všetky dobré deti...
Vďaka všetkým predajcom za spestrenie 
trhov bohatým sortimentom. Navyše ško-
lákom za nimi robené sviečky aj lízanky 
pre účinkujúce deti, vinárstvu Miklenčič za 
odmenu pre učiteľov a LIRE za občerstvenie 
pre všetkých účinkujúcich a pomocníkov. 
Touto akciou sme zavŕšili naše aktivity, kto-
ré robíme pre vás v spolupráci s obcou po 
celý rok.

Vo februári to boli Fašiangy s pochováva-
ním basy. Na MDD sme potešili deti Cestou 
rozprávkovým lesom. V júni sme sa zúčast-
nili na Limbašskom dni. V lete bol pre deti 
denný tvorivý tábor Ateliér prírody, na je-
seň zas obľúbená komunitná akcia Jablkové 
hodovanie. Rovnako chceme aj v ďalšom 
roku pre vás pripraviť všetky tieto obľúbené 
akcie, ale máme ešte jednu novinku. Tešíme 
sa, že sa k nám do LIRY v tomto roku pridali 
ďalší aktívni členovia aj s novými nápadmi. 
A tak nám koncom apríla pribudne ďal-
šia, tentoraz športovo zameraná akcia, beh 
pre deti aj dospelých s názvom Limbašská  
štrngačka. Máme sa na čo tešiť.
Na záver roka sa chcem aj toto cestou poďa-
kovať našim dobrovoľníkom z LIRY a ostat-
ným, ktorí nám pri rôznych príležitostiach 
pomáhajú, hoci nie sú členovia. Ďakujeme 
aj zamestnancom obecného úradu za pomoc  
s organizáciou aj finančnú podporu.

Prajeme vám radostné, pokojné a požehna-
né sviatky v kruhu rodiny.
Stretneme sa na Fašiangoch v sobotu  
1. marca.

Za o .z. LIRA Janka Kapustová 

Adventné trhy 
a Mikuláš
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Mesiac  Dátum Názov podujatia

Január  1. 1. 2025 Novoročné stretnutie občanov
    25. 1. 2025 1. limbašský ples 

Február     Návšteva divadelného predstavenia  

Marec   1. 3. 2025 Fašiangy a pochovávanie basy
     Mesiac knihy – beseda so spisovateľom
     Vítanie nových občiankov
     Jarná turistika
    23. 3. 2025 Deň vody  

Apríl     Koštovka vín
     Obecná brigáda
     Mesiac lesov (beseda s lesníkom)
     Otvorené pivnice
   22. 4. 2025 Deň Zeme
   26. 4. 2025 Limbašská štrngačka
    30. 4. 2025 Stavanie mája  

Máj     Limbašská 50
   20. 5. 2025 Krst knihy (Peter Korec)
     Návšteva divadelného predstavenia
    31. 5. 2025 MDD – Cesta rozprávkovým lesom  

Jún   6. 6. - 8. 6. 2025 Hody
   14. 6. 2025 Limbašský deň
     Pinot masters

Júl      Letné kino 

September    Vínny piknik vo vinohradoch
     Deň ústavy – Vatra
   21. 9. 2025 Vinobranie Pezinok - účasť v alegorickom sprievode

Október  4. 10. 2025 Jablkové hodovanie
     Jesenná turistika
     Mesiac úcty k starším 
       Obecná brigáda

November  11. 11. 2025 Deň červených makov
     Požehnanie mladých vín
       Návšteva divadelného predstavenia

December  6. 12. 2025 Adventné trhy + Mikuláš
     Zimná turistika
     Vianočné posedenie pre dôchodcov
     Vianočný pohár vína

Program podujatí 2025
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Tento rok sme sa prvýkrát rozhodli usporiadať menšie turistické 
podujatie aj na jeseň, aby sme si spoločne vychutnali krásne jesenné  
farby prírody. 

Atmosféra sa niesla v pokojnom a priateľskom duchu. Spoločne 
sme vyštartovali z námestia v Limbachu a kráčali sme cez Malé 
Karpaty smerom na Pezinskú Babu, ďalej cez Tri kamenné kopce 
a naspäť smerom do Limbachu. Dĺžka trasy bola približne 25 km 
a cieľ trasy bol tentoraz vo vinohradoch na Farskom (na Pergole), 
kde náš verný kuchár pripravil pre turistov výborný guláš. 

Týmto sa chceme poďakovať nielen nášmu kuchárovi, ale aj 
všetkým, ktorí nás počas celého roka podporovali, vrátane obce 
Limbach. Zároveň želáme všetkým obyvateľom Limbachu krás-
ne prežitie vianočných sviatkov, plné rodinnej pohody a radosti,  
bohatého Ježiška a šťastný nový rok 2025. 

PS: V roku 2025 chystáme okrem našich bežných akcií aj nové  
turistické podujatia ako napríklad jarná a nočná turistika. 
Tešíme sa na vás :).

Marek Böhm a Denisa Adamčíková, 
OZ Limbach on Tour

Jesenná 
turistika 
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Vážení Limbašania,
od 1. 1. 2025 sme pre vás v oblasti zberu a likvidácie odpadu pripra-
vili novinky, o ktorých by sme vás touto cestou radi informovali. 
Prvou novinkou v oblasti vývozu komunálneho odpadu je mož-
nosť voľby frekvencie vývozu. Doposiaľ bol v obci zaužívaný vý-
voz komunálneho odpadu 2x do mesiaca (27 vývozov). 

Od nového roka si však budete môcť vybrať aj možnosť vývozu 
komunálneho odpadu 1x do mesiaca (14 vývozov). Tento druh 
vývozu je vhodný pre domácnosti, ktoré veľmi poctivo separujú, 
prípadne sa v domácnosti nachádzajú jedna či dve osoby, ktoré 
nevedia naplniť nádobu a je im zbytočný vývoz komunálneho od-
padu každé 2 týždne. Nádoby budú tak ako každý rok označené 
nálepkou, ktorú si po úhrade poplatku za vývoz komunálneho 
odpadu vyzdvihnete na obecnom úrade s malou zmenou – vývo-
zy 2x do mesiaca budú mať na nálepke informáciu 2 x 14 a vývo-
zy 1x do mesiaca budú mať na nálepke informáciu pre vývozcu  
1 x 28. V harmonograme vývozov, ktorý nájdete v tomto vydaní 
Limbašských noviniek, bude vývoz 1x do mesiaca označený bie-
lym písmom na sivom podklade.

Touto cestou by sme vás chceli vyzvať na odstránenie všetkých ne-
platných nálepiek, ktoré sa na nádobách nachádzajú – na nádobe 
by sa mala nachádzať len platná nálepka k danému roku. Nálepky 
platné od roku 2025 prosíme lepiť na prednú stranu nádob, aby 
boli čo najlepšie viditeľné pre pracovníkov zvozu odpadu. Nádoby, 
ktoré po prechodnom období (čas vyrubovania a platenia poplat-
kov) nebudú opatrené nálepkou, vyvezené nebudú.

V prípade, ak by ste chceli zmeniť frekvenciu vývozov, prosíme 
vás, aby ste nám doručili žiadosť na zmenu či už osobne alebo  
mailom do 31. 1. 2025. Po tomto termíne už zmena nebude možná. 

Tou druhou novinkou, ktorú nám od 1. 1. 2025 ukladá zákon, 
je zber odpadového šatstva – ide o zber textilu, ktorý už NIE JE 
vhodný na opätovné použitie (šatstvo je poškodené, špinavé...). 
Kontajner na odpadové šatstvo bude osadený po Novom roku pri 
bráne zberného dvora – po jeho osadení vás budeme informovať. 

Kontajnery na textil, na ktoré ste v obci už dlhodobo zvyknutí, sú 
na použitý textil, vhodný na recykláciu (znovupoužiteľné obleče-
nie/obuv, nepoškodené, čisté) – tieto kontajnery nájdete v obci na 
dvoch miestach – za obecným úradom a na Vinohradníckej ulici.

Nakoniec by sme možno už len pripomenuli, že v obci viete  
separovať aj použitý kuchynský olej - oranžová nádoba, odpad  
z kuchyne - hnedé nádoby a drobnú elektroniku či použité batérie 
- červený kontajner (max. veľkosť spotrebiča je 25 x 25 cm). Tieto 
kontajnery nájdete na odbočke do zberného dvora vedľa Coffee 
Shoppy. Vrecia na plasty a papier – modré aj žlté a vrecká na odpad 
z kuchyne si môžete vyzdvihnúť na obecnom úrade počas strán-
kových hodín. 

Veríme, že pripravované zmeny budú pre obyvateľov Limbachu prí-
nosom a podporia ešte väčšiu chuť na separáciu odpadu v obci.

Eva Kyselová,
zamestnankyňa OÚ v Limbachu
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Kalendár zberu odpadov na rok 2025
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